
Protokół nr LXXV 

Sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy 

z dnia 29 maja 2023 

 

Obrady rozpoczęto 29 maja 2023 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 10:24 tego samego 

dnia. W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Obradom przewodniczył Grzegorz 

Michalski. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dzień dobry. Witam Państwa bardzo serdecznie. 

Witam na LXXV sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy, w poniedziałek o godzinie 8.00. Witam 

Pana Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica. Witam Panią Skarbnik. Witam Kierownika 

Biura Rady. Witam wszystkich Sołtysów, Przewodniczących Komitetów Osiedlowych. 

Witam Szanownych Mieszkańców oraz Szanownych Radnych. Szanowni Państwo, od 

przedstawionego Państwu porządku dzisiejszej sesji nastąpiła jedna zmiana. Będzie do 

wprowadzenia jeszcze jedna uchwała i będzie głosowanie nad porządkiem. Będzie to uchwała 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz powiatu grójeckiego. Będzie to pkt dodany 

po pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi 

Pomocy, Ośrodkowi Kultury i Bibliotece Samorządowej w Mogielnicy. I oczywiście dojdzie 

pkt również związany z przyjęciem porządku obrad. Więc dziękuję szanowni Państwo za 

przybycie na dzisiejszą sesję i otwieram LXX sesje Rady Miejskiej w Mogielnicy. Bardzo 

proszę radnych o potwierdzenie obecności na dzisiejszej sesji, o potwierdzenie kworum. 

Na sali obrad widzę, mamy obecnych 13 radnych i w systemie eSesja również obecnych 

mamy 13 radnych. Stwierdzam kworum. 

 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Na sekretarza obrad dzisiejszej sesji chciałbym zgłosić 

Radnego Stanisława Kępkę. Czy radny wyraża zgodę? Wyraża zgodę. Czy są jeszcze jakieś 

inne kandydatury na sekretarza dzisiejszej sesji? Nie widzę. Więc proszę o wprowadzenie 

danych Radnego Stanisława Kępki jako sekretarza dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radego Stanisława Kępkę za jego zgodą. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

Przewodniczący Grzegorz Michalski : W międzyczasie przybył jeden radny, więc jeszcze raz 



szanowni Państwo potwierdźmy kworum obecności radnych na dzisiejszej sesji. Obecnie 

mamy obecnych 14 radnych. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

4. Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji. 

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski poinformował że od ostaniesz sesji  zostały wydane 

zrządzenie od nr 28/ 2023 do nr 52/2023. 

 

5. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Przechodzimy szanowni Państwo do kolejnego punktu, 

przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. Mamy trzy protokoły. Protokół z sesji i LXXII, 

LXXIII i LXXIV.  Sesja LXXII odbyła się 10 marca. Była to sesja zwyczajna, protokołował 

Grzegorz Frasoński, sekretarzem obrad była Halina Budzik i przewodniczył obradom 

Grzegorz Michalski. Sesja LXXIII. Była to sesja nadzwyczajna z 30 marca. Protokołował 

Grzegorz Frasoński, sekretarzem obrad był Jerzy Marczak, przewodniczył Grzegorz 

Michalski. I sesja LXXIV z 27 kwietnia 2023 roku. Była to też sesja nadzwyczajna. 

Protokołowała Wioletta Górnik, sekretarzem obrad był Sławomir Baran i przewodniczył 

Grzegorz Michalski. Są to trzy protokoły dostępne w materiałach dla radnych. Jeżeli nie ma 

uwag przystąpimy do głosowania nad przyjęciem protokołu z poprzednich sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołów z poprzednich sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  



 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2023-2027. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2023-2027. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (1) 

Edward Kieszek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edward Kieszek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Kultury i 

Bibliotece Samorządowej w Mogielnicy. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pożyczki Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Kultury i 



Bibliotece Samorządowej w Mogielnicy..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, Szanowni Państwo, wyjaśnię co to jest za 

kwota i jaki jest jej cel. Bo tu jest tak ogólnie tak napisane. Otóż przebudowa drogi trwa, 

natomiast w projekcie, który urząd starostwa powiatowego złożył o dotacje do wojewody nie 

zawierał się kanał, który ma odprowadzać wody opadowe, z kanału deszczowego do kanału, 

no garbarskiego tam M1 się chyba nazywa, ponieważ nie mógł na to składać dotacji. Więc 

projektu, wniosku, który został złożony do urzędu wojewody była przebudowa nawierzchni, 

budowa kanału deszczowego, wykonanie chodników, natomiast nie było odprowadzenia wód 

opadowych do kanału, którym dalej będzie spływała ta woda do rzeki Mogielanki, ponieważ 

był to koszt, który nie mógł być finansowany z pieniędzy od wojewody. I w tej chwili prace 

trwają, no i oczywiście kanał został wykonany. Chyba jeszcze nie został odebrany, ponieważ 

miało być badanie kamerą taką termowizyjną, czy tam jest ten kanał drożny, ale powiat 

rozmawiał ze Strabagiem, no i określili koszty wykonania na kwotę 180 000,00. No i zgodnie 

z zasadą podziału 50% na 50% powiat wykłada 90 500,00 i Gmina Mogielnica 90 500,00. 

Także to są środki, które będą przeznaczone na to zadanie. W ubiegłym tygodniu odbyła się 

narada na drodze. Jest problem z wykonawcą PGE, który przebudowuje linię energetyczną, 

no mniej więcej od skrzyżowania przy ul. Kilińskiego do Rudnej Drogi, po prawej stronie. 

Firma nie spieszy się, firma robi to dość wolno. Firma Strabag zaś chciała zakończyć 

przebudowę już z  końcem czerwca, no, ale oczywiście musi być przebudowana linia 

energetyczna. A linia energetyczna jest to zadanie PGE. To nie jest zadanie powiatu, nie jest 

zadanie gminy, tylko PGE. Po naszej stronie było wykonanie lamp i one zostały postawione 

po jednej stronie i tam dalej po drugiej stronie. Także z naszej strony te zadania zostały 

wykonane. Natomiast realizacja zadania przez PG przedłuża się i to może spowodować, że te 

uciążliwości związane z ograniczoną przejezdnością ul. Dziarnowskiej jeszcze po prostu 

potrwają. Także inwestycja miała być zakończona przed terminem, tak deklaruje Strabag, ale 

chyba niestety przedłuży się do września. Także tak wygląda na dzień dzisiejszy realizacja 

tego zadania. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie składki członkowskiej na 

rzecz stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania "WSZYSCY RAZEM" 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie składki członkowskiej na rzecz 

stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania "WSZYSCY RAZEM".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 



Piotr Radecki  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Mogielnicy. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Zarządu Komitetu osiedlowego Jolanta Radzimirska: Chyba w związku z 

podjęciem tej uchwały, i że tak powiem uszczelniania pewnych działań, to w ubiegłym 

miesiącu umowę na odbiór nieczystości płynnych z gospodarką podpisało około 30% osób 

więcej. Tzn. o 30% osób w stosunku do tego co było. I teraz okres oczekiwania jest bardzo 

długi, 2 nawet 3 tygodnie. Ale jest tutaj też napisane, że odbiór za 1 metr nieczystości, i tutaj 

są głosy od mieszkańców tego typu, że nie płaci się za fizycznie wybrany metr nieczystości, 

tylko całą beczkę. I tu są głosy sprzeciwu. No i chciałabym, żebyście się pochylili nad tym, 

żeby to się, no nie wiem, czy to gospodarka, czy to rada, żeby jakoś to ustalić. No, bo w metr 

sześcienny, cena metra sześciennego zawarte jest i dojazd. Czasami jest tak, że są szamba 2, 3 

metry, a beczka, nie wiem, 10 metrów i musimy zapłacić 4, no nie wiem. Nie wiem, bo ja się 

nie orientuję. Ale płacimy za całą beczkę. Nie wiem. No. Niemniej jednak uchwała ta i 

zaczyna się uszczelniać. I bardzo dobrze też, że są jakieś rygorystyczne decyzje podjęte w tej 

sprawie, gdzie musi być, musi się spełniać, osoba, która chce odbierać, fizyczna, nieczystości, 

musi spełniać pewne warunki. Bo do tej pory, to też kupił beczkę, jeździł kto chciał, wylewał, 

gdzie chciał i była tego typu sprawa. To tyle. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Przekażemy tą sprawę dyrektorowi Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. Taką uchwałę już kiedyś podejmowaliśmy jeszcze 

za kadencji poprzedniego dyrektora. Ona określa, jakby górną stawkę, tak. Oczywiście też te 

koszty pracowników, koszty paliwa, koszty utrzymania sprzętu się zmieniają. Natomiast tą 

kwestię, o której Pani mówiła, przekażemy dalej.  

 

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski: Temat był wyjaśniany i omawiany na posiedzeniu Komisji 

Budżetowej. Jeżeli coś przekręcę, to prośba, żeby radni mnie tutaj poprawili. Kwota, która 

jest podana w uchwale, jest to górna stawka. Czyli (.głos z sali niesłyszalny) a beczka jest 4 

metry, to musi zapłacić za niezrozumiałe, za 4 metry. Jednak fizycznie wybrane metry tylko 

za całą beczkę). Pamięta ktoś, jak było na posiedzeniu komisji tłumaczone? (Może. Nie 

fizyczne metry było o usługach całego transportu na [niezrozumiałe]. Ok? Nie, ok. To, 

dlaczego tutaj jest 1 metr sześcienny? To albo napiszcie uchwałę, w takiej i takiej formie, od 

całości albo od metra. No, bo, jeżeli ktoś przyjdzie i mi (...)) 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo, wyjaśnimy tą sprawę. Dobrze, że 

Państwo zgłaszacie takie rzeczy. I wyjaśnimy tą sprawę z dyrektorem. Bo powiem szczerze, 

Ja byłem przekonany, że, jeżeli ktoś ma, nie wiem, szambo 3-metrowe i przyjeżdża do niego 

beczka o pojemności 4 metrów, no to płaci za 3 metry, tak. Więc. Ja po dzisiejszej sesji 

zadzwonię do dyrektora, czy w przerwie postaram się ustalić z czego to wynika, że płacone 

jest za całą beczkę a nie za fizycznie pobrane metry sześcienne nieczystości. Szanowni 

Państwo, jesteśmy w trakcie trwania sesji. Pan burmistrz zadzwoni i dzwoni teraz do 

dyrektora. Poprosimy, żeby dyrektor przybył na sesji i dyrektor nam to wyjaśni, z czego to 

wynika i dlaczego tak to wygląda, tak. Więc postaramy się (...) Za 3 minuty będzie dyrektor, 

więc. Teraz jest informacja, że za około 3 do 5 minut będzie dyrektor tutaj na miejscu, na 



sesji. I nam wyjaśni jakby tą sprawę, z czego to wynika, tak. Dobrze, to jeszcze nie róbmy 

głosowania nad tą uchwałą, poczekamy na dyrektora. Ogłaszam 5 minut przerwy szanowni 

Państwo. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Szanowni Państwo, bardzo proszę o zajęcie miejsc. 

Wznawiam LXX sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy. Witam na sesji Dyrektora Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, Pana Mateusza Muszyńskiego. Akurat dyrektor 

rozmawia przez telefon. Witamy Panie Mateuszu. I Szanowni Państwo, wracamy do pkt 12, 

gdzie mamy uchwałę w sprawie, projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 

za opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Mogielnica. Został 

przedstawiony projekt tej uchwały. I Panie dyrektorze, tutaj mieszkańcy mają takie pytanie. I 

bardzo prośba o wyjaśnienie, bo wiem, że na komisji te sprawy były poruszane. Chodzi o 

kwestie odbioru nieczystości. W uchwale jest określona górna stawka, czyli 45,00 złotych 

brutto za 1 metr sześcienny. Natomiast odbiór ponoć odpadów odbywa się na takiej zasadzie, 

że jest liczone za całą beczkę, za cały kurs. I chciałbym, żeby tutaj dyrektor, jakby, do 

mikrofonu, wyjaśnił z czego to wynika i dlaczego tak to wygląda. Bardzo proszę Panie 

dyrektorze. 

 

Dyrektor ZGKiM w Mogielnicy Mateusz Muszyński: Dzień dobry Państwu. Szanowni 

Państwo, Rada Gminy w drodze uchwały określa górną stawkę za 1 metr. I to dotyczy 

wszystkich przedsiębiorstw, które na terenie gminy mają zezwolenie na opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych. To ten przepis już od dawna jest, ta górna stawka też już od 

dawna u nas obowiązuje, co jakiś czas, znaczy przez pewien czas ona była, rosła do góry, tak, 

kilka tych uchwał się powtarzało. W głównej, główna myśl tego jest taka, żeby firmy 

zewnętrzne nie stosowały jakichś drastycznych cen. Jeżeli chodzi o świadczoną usługę przez 

nas, przez zakład, my akurat świadczymy tą usługę beczką o pojemności 4 metrów. No i 

teraz, jeżeli ciągnik z tą przyczepą jedzie, robi jakiś kurs, no to niestety liczy za cały kurs. 

Czasami zdarzają się takie sytuacje, że ktoś ma szambo o pojemności 3 metry, no ale robi 

ciągnik i czas pracy kierowcy jest to cały kurs. I w umowie, którą podpisujemy, Państwo 

podpisujcie z zakładem, określone jest, że my świadczymy usługę tą beczką i za tą usługę 

pobieramy opłatę. No, jeżeli ktoś zamówił sobie beczkę 1 metr, no to wątpię, żeby ktoś 

przyjechał, nawet jakaś firma zewnętrzna, tak. Dlatego, no to tak działa i funkcjonuje chyba 

od zawsze. I nie wiem, czy tutaj coś więcej jeszcze można. 

 

Przewodnicząca Zarządu Komitetu osiedlowego Jolanta Radzimirska: Panie dyrektorze, ale, 

czy to jest zawarte w umowie, że jest odbiór za beczkę a nie za metr? 

 

Dyrektor ZGKiM w Mogielnicy Mateusz Muszyński: Tak 

 

Przewodnicząca Zarządu Komitetu osiedlowego Jolanta Radzimirska: Ok. No to ludzie po 

prostu nie czytają umów i potem są takie sytuacje, że się czyta, że jest metr sześcienny, a 

muszę płacić za całą beczkę. Ale, jeżeli jest to zawarte w umowie, jest ok. Ale najlepiej 

jeszcze ktoś kto przejmuje zgłoszenie, żeby informował, że to, że jest opłata za całą beczkę. 

 

Dyrektor ZGKiM w Mogielnicy Mateusz Muszyński: Myślę, że większość osób to wie. No do 

tej pory jakichś takich nie było większych problemów. No teraz wiadomo, te podpisywanie 

umów i każdy jest zobligowany do wywozu tych nieczystości płynnych. I po prostu stąd 

pewnie, dlatego że sprawa ruszyła masowo, to jest ileś pytań. Myślę, że za chwilę to się 

wszystko ustabilizuje powoli, każdy informacje otrzyma. Raczej my z, nie spotykamy się z 



żadnymi problemami. Tam u mnie Panie w biurze na bieżąco pomagają osobom wypełniać 

umowy, tłumaczą wszystko, jak jest umowa wypełniana. Mówią na czym to polega, mówią, 

jaka jest zasada. Wprowadziliśmy też trzy strefy, tak. No, bo te dalsze miejscowości jest to 

dłuższy czas świadczenia usługi, więcej paliwa. Ale to też widzę, że wszystko jakoś tam 

fajnie działa. Także, no, jak są jakieś pytania, to nawet proszę dzwonić do mnie bezpośrednio 

 

Przewodnicząca Zarządu Komitetu osiedlowego Jolanta Radzimirska To chodzi tylko o 

doinformowanie, żeby ludzie wiedzieli. Bo wie Pan, że teraz na wariackich papierach 

podpisywane są umowy. 90%, tak. Bo jest tego mnóstwo. A potem nie doczytają, nie, bo, nie 

dopytają i są teksty typu złodzieje. 

 

Dyrektor ZGKiM w Mogielnicy Mateusz Muszyński: Ale to tak było, jest i będzie. Ale, żeby 

unikać tego, bo potem uwierzcie mi, że tak, minie to Pana, minie to tego, który wybiera te 

nieczystości, skupi się na Panu burmistrzu. 90% osób na pewno [śmiech], jak wszystko. 90% 

osób, które jest u nas w zakładzie na pewno jest poinformowane w sposób rzetelny. No 

niektórzy, nie, no wydaje mi się, że to jest ok. Ja nie spotykam się z większymi problemami 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Dziękuję bardzo Panie dyrektorze za obszerne 

wyjaśnienie. Proszę bardzo Pani Jolanto, jeszcze chciała Pani o coś zadać? Szanowni 

Państwo, po mamy też sesję dzisiaj, żeby pewne kwestie niejasności wyjaśniać. Dziękuję, że 

dyrektor przybył na sesję. Ja też przepraszam, że nie powiadomiłem wcześniej o sesji, że tak 

to dzisiaj wyszło, jak wyszło, że musieliśmy dyrektora na gorąco ściągać tutaj na sesję. 

Natomiast chciałem spytać, czy jeszcze ktoś chciałby zadać jakieś pytanie dyrektorowi, bo 

chcemy dyrektora zwolnić z sesji, ponieważ dzisiaj ma bardzo napięty grafik. Nie widzę. 

Więc dziękuję bardzo Panie Mateuszu za przybycie i życzę miłego dnia. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Mogielnicy..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami na rzecz gminy za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 



podjęcia uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

na rzecz gminy za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/330/2022 z dnia 28 lipca 2022 w 

sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Mogielnica. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/330/2022 z dnia 28 lipca 2022 w 

sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Mogielnica..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr LXXII/381/2023 Rady 

Miejskiej w Mogielnicy z dnia 10 marca 2023 w sprawie przyjęcia przez Gminę Mogielnica 

od Powiatu Grójeckiego prowadzenia zadania publicznego w zakresie oświaty, polegającego 

na założeniu i prowadzeniu Branżowej Szkoły I Stopnia w Mogielnicy. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr LXXII/381/2023 Rady 

Miejskiej w Mogielnicy z dnia 10 marca 2023 w sprawie przyjęcia przez Gminę Mogielnica 

od Powiatu Grójeckiego prowadzenia zadania publicznego w zakresie oświaty, polegającego 

na założeniu i prowadzeniu Branżowej Szkoły I Stopnia w Mogielnicy..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia Gminy i Miasta Mogielnicy do 

realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej” – edycja 2023 oraz zasad realizacji przedmiotowego programu w Gminie 

Mogielnica. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia Gminy i Miasta Mogielnicy do 

realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej” – edycja 2023 oraz zasad realizacji przedmiotowego programu w Gminie 

Mogielnica..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

17. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski : w tym punkcie odczytam Państwu sprawozdanie z 

realizacji rocznego programu współpracy Gminy i Miasta Mogielnica z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2022 rok. Sporządzone na podstawie art. 5a ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie: Pkt 1 Roczny program współpracy Gminy i 

Miasta Mogielnica z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 22 rok przyjęty został uchwałą nr 51/268/2021 Rady 

Miejskiej w Mogielnicy z dnia 15 listopada 2021 roku. Przyjęcie programu poprzedzone było 

zamieszczeniem jego projektu na stronie internetowej www.mogielnica.pl informacje o 

możliwości składania uwag i wniosków do projektu. Pkt 2 Na podstawie wyżej wymienionej 

uchwały burmistrz Gminy i Miasta Mogielnica ogłosił dnia 9 grudnia 2021 roku otwarty 

konkurs ofert na realizację zadania publicznego w 2022 roku w zakresie upowszechniania 

sportu. Pkt 3 Do końca terminu składania ofert wpłynęła jedna oferta złożona przez Klub 

Sportowy Mogielanka. Pkt 4 Burmistrz Gminy i Miasta Mogielnica zarządzeniem nr 96/2021 

powołał komisję konkursową do rozpatrzenia ofert na realizację w 2022 roku zadań 



publicznych przez podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego. Pkt 5 Komisja 

konkursowa na posiedzeniu dnia 4 stycznia 22 roku po dokonaniu oceny merytorycznej 

złożonych ofert zarekomendowała burmistrzowi Gminy i Miasta Mogielnica ofertę KS 

Mogielanka jako jedyną spełniającą wymagania zamieszczone w ofercie. Dnia 4 stycznia 22 

roku burmistrz Gminy i Miasta Mogielnica podjął decyzję o przyznaniu dotacji Klubowi 

Sportu, Klubowi Sportowemu KS Mogielanka. Pkt 7 Informacja o wyborze oferty została 

ogłoszona 4 stycznia 22 roku w sposób ustawowa wymagany. Pkt 8 Umowę o powierzenie 

realizacji zadania publicznego zawarto dnia 10 stycznia 22 roku. Pkt 9 W toku realizacji 

umowy podpisano aneks z dnia 21 grudnia 22 roku, dokonujący przyniesień środków w 

załączniku nr 1 do umowy. Pkt 10 Sprawozdanie końcowe z wykonania zadania publicznego 

zostało złożone przez KS Mogielanka dnia 19 stycznia 23 roku, które zostało sprawdzone pod 

względem merytorycznym. Pkt 11 Dnia 23 stycznia 23 rok burmistrz Gminy i Miasta 

Mogielnica zaakceptował sprawozdanie i stwierdził, że zadanie zostało wykonane zgodnie z 

zawartą umową. 

 

Witam Panią Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 w Mogielnicy. I bardzo proszę 

Pani dyrektor chce zabrać tutaj głos, przedstawić informacje. Tylko bardzo bym prosił Pani 

dyrektor o zabranie głosu do mikrofonu. 

 

Dyrektor PSP nr 2 w Mogielnicy Marzanna Ścisłowska: Drodzy Państwo, informacje, które 

krążą tutaj po naszej gminie, dotyczące naszej szkoły i wynajmu budynku podczas pobytu 

dosyć licznej grupy żydowskiej, doszło to powiem do nas, jest to troszeczkę niemiłe. W 

ramach tego chciałam przedstawić, jakie porozumienie zostało zawarte z wynajmującymi oraz 

jakie korzyści miała szkoła w ramach podziękowania. Skorzystano z budynku szkolnego, z 

korytarza tylko dolnego, gdzie zostały wynajęte sale na nocleg. Skorzystano ze stołówki i z 

sali gimnastycznej. Wypożyczono plac, który znajduje się przed szkołą, gdzie stanął duży 

namiot, jako sala. Koszty, które były związane tutaj z pokryciem, jeżeli chodzi o jakiekolwiek 

uszkodzenia, zostały ustalone oczywiście w tym porozumieniu. Do takich powiem 

uszczerbków jakichkolwiek w szkole nie doszło, jakie tutaj plotki chodzą, że szkoła została 

zostawione w jakimś tam porządku nie takim, jak potrzeba powiem. Jest to oczywiście 

nieprawdą. W zamian tego powiem nasza szkoła skorzystała w taki sposób, że zorganizowano 

wycieczkę dla wszystkich uczniów. Cała szkoła pojechała w dniu 4 maja na wycieczkę. Koszt 

tej wycieczki 38 600,00. Od przedszkola do łącznie klas ósmych, dla wszystkich uczniów 

chętnych. Dokonano wpłaty dobrowolnej na konto o Radzie Rodziców, ta wpłata jest 

dokonana, co zostanie oczywiście przeznaczone na potrzeby szkolne. Zakupiono dwa łóżka i 

materace oraz zostawiono je na potrzeby szkoły. Tj. koszt 1 000,00 złotych. Została do 

sprzątania wynajęta firma, oczywiście nie przez nas, prawda. 30 osób, która po, w niedzielę 

sprzątała tą część, która została zajęta. Nasze sprzątaczki, jak i panowie konserwatorzy 

również w czym uczestniczyli. Także szkoła została oddana na poniedziałek należytym 

porządku i czystości. Co osobiście powiem Ja sama sprawdziłam. W pierwszym dniu nauki, 

czyli w poniedziałek została puszczona karta obiegowa, która dotyczyła jakichkolwiek 

uszkodzeń czy strat, które miało miejsce tutaj po tym pobycie. Karta wróciła, w której nic się 

nie ukazało, prawda. Nie było żadnych uszkodzeń, żadnych strat, ponieważ w porozumieniu 

było to zawarte. Jeżeli cokolwiek zostanie uszkodzone lub zniszczone, koszty oni oczywiście 

pokrywają. Karta była czysta, także żadnych uszkodzeń my tutaj z naszej strony nie 

znaleźliśmy. Także firma sprzątająca i nasze sprzątaczki, i konserwatorzy przygotowali 

szkołę do użytku na poniedziałek w stanie bardzo dobrym. Przekazano również środki 

czystości na nasz poczet, wartości 700,00 złoty. Przekazano również dużą ilość materiałów, 

które będą służyły do wykonania dekoracji podczas imprez szkolnych. Opłacono podstawione 

i odebrano kontenery na śmieci komunalne. Były to kontenery, to były specjalne podstawione, 



to nie były nasze kontenery szkolne. Specjalny kontener, który stanął i opłacony został 

oczywiście przez państwo żydowskie. Opłacono prace konserwatorów i sprzątaczek 

szkolnych, które wyraziły pomysł na właśnie sprzątanie w niedzielę. Także myślę to co 

przedstawiłam jest wystarczające dla tego co powiem tutaj krąży po Mogielnicy. A jest to 

powiem nieprawdziwe. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Ja jeszcze mam takie jedno pytanie. Czy wystąpiły, 

jakieś problemy z tego tytułu Pani dyrektor? 

 

Dyrektor PSP nr 2 w Mogielnicy Marzanna Ścisłowska: Powiem tak. Ja te dni majowe 

spędziłam właśnie tutaj na terenie szkoły. I powiem, nie było żadnych problemów. Pan, który 

organizował, zajmował się organizacją, powiem cały czas ze mną współpracował, także nie 

mogę powiedzieć nic. 

 

Radny Edward Kieszek:  W związku z sytuacją jaką w tej chwili jest i z dużym naciskiem na 

oczyszczalnie ścieków i na odbiór nieczystości, chciałbym się zwrócić do burmistrza i do 

rady z propozycją o przystąpienie do programu 'Od przydomowych oczyszczalni ścieków'. 

Jest to, w większości powinno to dotyczyć w pierwszej kolejności miejscowości daleko 

oddalonych od gminy i miejscowości o bardzo rozbudowanej strukturze. I nie wiem, czy nie 

byłoby w obecnej sytuacji to całkiem nie głupim pomysłem, no. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo, Ja z kolei chciałbym przedstawić 

informacje. Jakiś czas temu przekazywaliśmy na sesji informacje o kandydatach na ławników. 

Do końca czerwca jest taka możliwość, żeby spośród naszej gminy zgłosiły się osoby, które 

będą spełniały wymagania prawne w tym zakresie i będą mogły zostać ławnikami w sądzie. 

Więc szczegóły są, tutaj udostępni Kierownik Biura Rady Grzegorz Frasoński. Jeżeli 

będziecie Państwo mogli przekazać taką informację, czy ktoś z Państwa byłby 

zainteresowany bycia kandydatem na ławnika, to bardzo proszę zgłosić się do Pana Grzegorza 

Frasońskiego. Przekażemy informacje, jakie są wymagane dokumenty, zaświadczenie o 

niekaralności i tym podobne. Jest sporo tych wymagań. Natomiast, no mamy taką prawną 

możliwość, że można być ławnikiem w sądzie spośród mieszkańców, tak, spośród gminy. 

Każda gmina ma taką możliwość. 

 

18. Sprawy mieszkańców 

 

Sołtys Dziunina Przemysław Dąbrowski: Witam serdecznie. Chciałbym się zapytać taką 

rzecz. Bo w sąsiednich gminach ruszył program, znaczy program, ruszy, w, niezbierania 

wniosków o przymrozki. Czy w Gminie Mogielnica także ruszy? Gmina Błędów ma do 1 

czerwca składanie wniosków. Warka tak samo. A z pomysłem ruszył Jasieniec pierwszy. Tak 

skończył, tak. Aha. I chciałbym jakoś uzyskać informacje. 

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski: Więc w tej sprawie dostałem informacje od pracowników, 

że w zasadzie poza dwoma zgłoszeniami nie było innych zgłoszeń. Więc, jeżeli nie ma 

zgłoszeń, no to czekamy na decyzję wojewody. Od wojewody nie przyszła żadna informacja. 

Na terenie Gminy Mogielnica kiedyś, jak gdyby, no, znaczy były robione te komisje i były 

zbierane wnioski, natomiast, no, jeżeli nie ma zainteresowania, to nie mamy. Informacja, 

która mi została przedstawiona jest taka, że, jeżeli wystąpiły przymrozki, to one dotyczyły 

generalnie truskawek. Ale tak, jak mówię wniosków konkretnych, złożonych nie było. To 10 

dni temu taką informacje złożył mi pracownik. Więc jak [niezrozumiałe], jak nie ma, no to, to 

nie ruszamy. Wiem, że w sąsiednich gminach wystąpili, ale jak gdyby, no przymrozki mogą 



być czasami lokalne. Więc, jeżeli będzie zainteresowanie, będzie, że tak powiem dużo 

zgłoszeń, no to oczywiście taką komisję powołamy. 

 

Przewodnicząca Zarządu Komitetu osiedlowego Jolanta Radzimirska: Odnośnie sprawy, którą 

zgłaszałam na poprzedniej sesji, tj. ewentualnych świateł w newralgicznych miejscach 

Mogielnicy. 

Burmistrz Sławomir Chmielewski: Więc, jeżeli chodzi o te światła, nie wiem, czy Państwo 

zwróciliście uwagę dzisiaj uzupełnialiśmy na sesji rady kwotę 330 00,00 na oświetlenie mimo 

trwającego cały czas systemu wyłączenia niektórych ulic. System zapalania jest taki, że są to 

obwody. Czyli w zasadzie powinna być tylko oświetlona droga wojewódzka. Natomiast są 

doświetlone również inne ulice. Po prostu obwód obejmuje akurat te ulice i z tego powodu. 

Jeżeli chodzi o doświetlenie przez Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich, bo to jest druga 

sprawa, dotyczyło również przejścia tutaj na, przed pałacem dół, chyba i jeszcze jednego. 

Urząd Marszałkowski Delegatura w Radomiu, o ile pamiętam, odpisała nam, że możemy to 

zrealizować na własny koszt. No własny koszt polega na tym, że zadaniem gminy jest 

utrzymywanie dróg gminnych, a nie drogi wojewódzkiej. Więc, no zepchnął temat urządz (...) 

No nie ma żadnego problemu, wyślę takie zawiadomienie. Możemy tak zrobić, jak Pani 

mówi. Po prostu poprosić tą osobę, żeby przybyła na następną sesję 

 

Sołtys Główczyna Beata Dąbrowska: Nie ma akurat, bo Pan ten Muszyński musiał szybko 

wybiec. I Panie burmistrzu, Ja mam takie pytanie. Czy z drogi powiatowej tu, jak się skręca 

na ten most zwany Marosa, tam jest taki duży dół. I tam jest, ciągle mieszkańcy do mnie 

proszą, zgłaszają, czy to jakoś to można wyrównać ten dół, jak tam na tym zakręcie tam 

właśnie jest. Czy to da się zrobić po prostu? Dziękuję. 

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski: Chodzi o pobocze, tak? Nie, nie, zakręt. Wiem, tam stoi 

woda cały czas. Rozmowy były naszego Radnego Roberta Lipca z Panem Dyrektorem 

Jachowskim. Zastanawiają się, jak tam odprowadzić tą wodę, żeby nie stała. I ma być ten 

zakręt, jak gdyby utwardzony. Myślę, że to będzie tradycyjnie tłuczniem jakimś, ale tam 

dogęszczony. Wiem które, także były rozmowy, rozmawialiśmy w ubiegłym tygodniu na ten 

temat. eżeli minie jakiś czas i nic by się nie działo, to prośba o telefon. To ja jej, jak gdyby 

przypomnę. 

 

Radny Edward Kieszek: To sypanie tłuczniem tam nie ma żadnego uzasadnienia. Zamknięty 

jest most w Główczynie i wszystkie samochody ciężarowe, które przemieszczają się w 

tamtym kierunku, kierują się właśnie na ten most Marosa. Duży samochód wiadomo ma tylne 

koła nieskrętne. Wchodząc w zakręt wyrywa kamienie. Jedyne wyjście to albo uzupełnienie 

to asfaltem lub ewentualnie betonem. Sprawa dotyczy również po drugiej stronie. Bo te 

samochody ciężarowe skręcając, rwią pobocze, tam jest bardzo niebezpiecznie. Sprawa jest 

poważna. Dziękuję. 

 

Małgorzata Babska-Jakubczak: Mogę czytać, tak, dobra. W takim razie jest data 4 luty, tak 

2023. Szanowni Rada, Gmina i Mogielnica, [niesłyszalne]. Głośno mówię. Słuchajcie 

Państwo, wniosek. Szanowni Państwo Radni Rady Gminy i Miasta Mogielnica, zwracam się 

do Państwa o rozpatrzenie mojego wniosku i mieszkańców, którzy podpisali, mamy podpisy, 

o natychmiastowe włączenie oświetlenia ulicznego na terenie naszej gminy w godzinach 

nocnych, od godziny 23.00 do godziny 6.00 rano. Podjęcie przez Pan, przez Państwa, Wysoką 

Radę decyzji, aby wyłączyć oświetlenie uliczne [niezrozumiałe] zwracam się do radnych. 

Nocą jest działaniem bezprawnym, skutkuje wieloma negatywnymi problemami. Pragnę 

podkreślić, iż zakres działania, wcześniej mówił Pan burmistrz i zadania gminy obejmuje o 



czym szanowni Państwo radni doskonale wiedzą i zdają sobie z tego sprawę jest zaspakajanie 

zbiorowych potrzeb mieszkańców gminy, każdej gminy, nie tylko naszej. A między innymi 

takim zadaniem jest oświetlenie dróg, ich remontowanie i budowanie nowych, lepszych. 

Uważam, że w dzisiejszych czasach jest to jeden z pewnych dokładnie priorytetów. Pan 

burmistrz doskonale wie, Ja doceniam, bo tu Pan burmistrz bardzo dużo w swojej kadencji 

wybudował i wspaniałe drogi mamy. Brak wyżej wymienionego oświetlenia powoduje, 

podkreślam, wiele negatywnych skutków dla mieszkańców gminy. Przykłady mam, ale to 

potem. Mieszkańcy tracą poczucie bezpieczeństwa przede wszystkim, odczuwają zagrożenie, 

lęk i obawy o własne życie i zdrowie. Ciemno jest. Ja miałam dwa napady, ale o tym potem. 

Szanowni Państwo Radni, podam jeden z wielu przykładów. Ja wiem, że Państwo są 

zmęczeni. Może jakąś przerwę zrobimy na kawę, nie wiem. Ja na razie jestem jakoś tak po 

kawie. W tym miejscu, w moim domu, włamywacze dokonali, [niezrozumiałe], najpierw 

wam Państwo powiem, napisałam, było włamanie do sklepu. Także mówię dokonali 

włamania i śmiałej kradzieży w sklepie spożywczo-przemysłowym, w miejscowości Górki, 

Górki 4. W nocy żadna lampa nie oświetlała budynku sklepu. Chociaż tam był.  I uważam, że 

włamywacze mieli ułatwione zadanie. Czuli się po prostu bezkarni. I pod osłoną nocy w 

całkowitych ciemnościach, spokojnie dokonali włamania, krzywdząc uczciwych ludzi, którzy 

pracują i oddają, prawda, podatki do gminy. Wiadomym jest, że punkt widzenia proszę 

Państwa zależy od miejsca siedzenia. To już o tym wiemy. Drodzy radni, zadajecie sobie 

pewnie Państwo sprawę, jakie szkody materialne poniósł właściciel sklepu. I, jak większość 

mieszkańców gminy płacimy podatki i za jakieś bezpieczeństwo. Szanowny Pan 

przewodniczący i szanowni Państwo radni, proszę o odpowiedź na kolejne pytanie. Dziś 

zadaje wam na tej sesji. Czy Państwo radni konsultowali ten chory, 'chory' dla mnie jest, to 

jest chory. Moim zdaniem proszę, pozwolić, że tak nazwę to. Moim zdaniem to jest chory 

pomysł. Nie konsultowaliście z tego co wiem, z mieszkańcami, Państwo radni, że swoimi 

wyborcami. No sory, was ludzie wybrali. Ja, jak i większość mieszkańców płacę podatki. 

Czuję się pełnoprawną mieszkanką Gminy i Miasta Mogielnica. Wobec powyższego zadaję 

Państwu pytanie. Jakakolwiek była konsultacja. Z tego co wiem, pytałam po wsiach, nie było, 

zgodzić się proszę z tą absurdalną propozycją. Pan burmistrz, Pan dr Sławomir Chmielewski 

ma prawo będąc gospodarzem i burmistrzem naszej gminy przedstawiać Państwu oczywiście 

swoje wnioski, swoje jakieś zapytania, jakieś propozycje. Ale, czy wy Państwo radni musicie 

się z tym zgodzić? Pytam was? Wybrali was ludzie. Pan burmistrz może przedstawiać swoje 

propozycje, ale czy tak do końca, ślepo, jak i na wszystko się zgadzać. Dobrze, dokładnie, 

kończę. Dla to radni w tej chwili są bezradni. Dobrze. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Pani Małgosiu, nie można nikogo obrażać obecnego 

tutaj na sesji rady, ogólnie w życiu nikogo. Więc proszę zachować się kulturalnie, bo odbiorę 

Pani głos. 

 

Małgorzata Babska-Jakubczak:  Niech radni w końcu zaczną być radnymi. Niech postawią 

swoje stanowisko. Ja tu siedzę na tej radzie, Pan przewodniczący mówi wnioski, interpelacje. 

Ja nie widzę, żeby, któryś z radnych postawił jakiś wniosek, interpelacje. Przecież 

społeczeństwo wam płaci za to, że wy siedzicie, na litość boską. W innym przypadku będę 

zmuszona, choć podkreślam, mniemam, że to jest ostateczność. Bo, jak mówi przysłowie 'Zły 

ten ptak, który własne gniazdo kala'. Skontaktować będę musiała się w tej sprawie z 

wyższymi władzami, między innymi z wojewodą mazowieckim. Pragnę Państwa 

poinformować co myślę. I to nie stanowi tajemnicy, że w wyżej wymienionej sprawie 

przeprowadziłam merytoryczną rozmowę z Panem przewodniczącym rady gminy i miasta 

Panem Grzegorzem Michalskim. I nigdy, ale to mówię piękna rozmowa była, ale nie 

doszliśmy do konsensusu. Nasze stanowiska [śmiech] i punkt widzenia tego są jednak 



rozbieżne. Zgadzam się, jest demokracja. Ja mówię białe, Mimo tego dziękuję 

przewodniczącemu za poświęcony czas i możliwość dyskusji. Nie tylko na ten temat, ale i na 

inne tematy, jeśli chodzi o sprawy gminy. A może mam nadzieję, Panie Grzegorzu, 

uśmiecham się do Pana, [śmiech] że dzisiaj Pan przewodniczący myśli inaczej. Może 

podejmie inną decyzje. Jestem bardzo, ale to bardzo zainteresowana przebiegiem dalszej 

części sesji. Dziękuję za uwagę. I bardzo proszę, żeby nasi kochani radni wreszcie, tylko Pan 

radny, prawda, jeden jedyny jakąś interpelacje.  

 

 

   Sołtys wsi Kozietuły Nowe Beata Haśkie: Panie Przewodniczący, Ja mam takie pytanie do 

Pana i do radnych. Czy ja doczekam się [śmiech] w tym roku remontu tej drogi u mnie w 

Kozietułach Nowych. Zadaje pytanie w imieniu mieszkańców, ponieważ od marca jedyny 

remont, jaki u mnie jest zrobiony, to jest nawiezienie troszeczkę żużlu w najbardziej, no 

najbardziej, może najmniej przejezdne miejsce. Na chwilę obecną ta droga, no jest nie tylko 

już na jednym odcinku, ale już mogę powiedzieć śmiało, że na całej drodze, która jest w 

Kozietułach Nowych, droga jest fatalna. Ja wiem, czy wsłuchałam się, że jest przeznaczony 

tyle pieniędzy na remont dróg, no, ale u mnie remont w tej i na chwilę obecną to nie jest, że 

załatanie kilka dołków, to już jest całością. Droga jest nieprzejezdna. To co było załatane tym 

szrucikiem, to ja [śmiech] byłam pewna, że to jest podkład pod remont maszynowy. No i 

zastanawiam się co dalej. Jest koniec maja, czerwiec mamy za pasem, a my się dalej tak, no 

męczymy. I to męczymy się na tej drodze już cztery, czwarty rok, piąty. Nie, bo będzie za 

mocno mnie słychać [śmiech] Męczymy się już 4 lata. Już 4 lata miałam ten odcinek obiecany 

do zrobienia. On nie, łatanie w tej chwili tam nic nie daje, kompletnie nic nie daje takie 

łatanie, bo to jest za duży już odcinek. Reszta drogi w następnych miejscach, samo łatanie, 

naprawdę gospodarka komunalna nie poradzi temu, żeby to, tym asfaltem suchym to 

remontować. U nas w Kozietułach Nowych jest potrzebna naprawdę poważna inwestycja, 

poważny remont dróg. Jeśli Ja zapraszałam, Ja czekałam w zeszłym roku, Ja bardzo chętnie 

ponowie zaproszenie na obejrzenie tych dróg, bo nie, żeby nikogo nie obrazić, ale mnie 

tłumaczenie, że w innych miejscowościach, gdzieś tam są też takie doły albo jeszcze większe. 

No nie, mnie ta odpowiedź nie satysfakcjonuje. Chciałabym dzisiaj na sesji, bo nie wiem, 

kiedy będzie kolejna dla nas sesja. Więc chciałabym dzisiaj uzyskać odpowiedź, jaką mogę 

przekazać mieszkańcom. Dziękuję. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Proszę Państwa, uchwalając budżet mówiłem, że zostały 

ograniczone środki na remonty dróg. Tam pozostała kwota około 50 000,00, żeby na bieżąco 

utrzymać. Teraz dopiero wprowadzamy środki na remonty. Więc dzisiaj na sesji zostały 

wprowadzone środki na remont nawierzchni poprzez frezowanie i uzupełnienie asfaltu. 

Natomiast na poprzedniej sesji zostały zwiększone środki, o ile pamiętam o kwotę 100 000,00 

na remont drogi patcherem, czyli takim urządzeniem, który z grysem, z asfaltem łata te 

dziury. Więc na, od poprzedniej sesji został rozpisany przetarg. Ofert złożonych na remont 

zero. No zero. Nikt się nie zgłosił. Więc w tej chwili trwają negocjacje już indywidualne z 

firmą, żeby zlecić z wolnej ręki. Więc nie mogę jej wyremontować z tego powodu, że nie 

wybraliśmy firmy, bo nikt się po prostu nie zgłosił. Jeżeli chodzi o remont przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej, no te 20 kilka lat powtarzam, że do momentu, dopóki temperatura 

nie przekroczy 15 stopni, to wszelkie remonty patcherem nie są możliwe. I dlatego proszę 

Państwa, w styczniu, w lutym, w marcu, kwietniu, do początku maja zawsze będzie to łatanie 

albo destruktem, albo tłuczniem, albo pospółką. I powtarzam to już, no, no co sesja, i co 

wiosna. Panie burmistrzu, bo są przerwane drogi i się zrobiły dołki. No proszę Państwa słyszę 

to 20 lat, to samo. No, no co mogę powiedzieć. Zakład Gospodarki Komunalnej wejdzie i to 

wyremontuje. Remont drogi porządnie, no można powiedzieć, patcherem jest możliwy wtedy, 



kiedy temperatury przekraczają 15 stopni. Mało tego, no nikogo nie wybraliśmy, bo nikt się 

nie zgłosił. No nikt się nie zgłosił. Pan Damian Kołodziejczyk dostał wykaz dróg do remontu 

i na tej liście droga w Kozietułach Nowych jest jako pierwsza. Plus ten odcinek od kapliczki 

w lewo od drogi wojewódzkiej, w lewo, Pan Marczak wie. No i one czekają na remont. 

Gdyby została wybrana firma, no to by przystąpiła do remontu. Natomiast powiat dopiero w 

ubiegłym tygodniu wszedł na drogi powiatowe. Im się udało wybrać firmę i droga powiatowa 

na przykład Dziarnów, Borowe, widzieliście, że jest wyremontowana. Mieli chyba teraz wejść 

na Miechowice, Popowice, nie wiem, czy już zrobili, czy nie. No kiwa Pan Kieszek, czyli 

zrobili. Także, no, zaczęli. No czyli po prostu robią. Zawsze remont taki to jest nie wcześniej 

niż połowa maja. Teraz położenie nawierzchni asfaltowej. Na posiedzeniu komisji i na sesji 

mówiłem, ale może to umknęło, że wojewoda ogłosił nabór wniosków na remonty dróg, nie 

na budowy, tylko remonty. I przeglądałem drogi, które mogłyby być zakwalifikowane. 

Pierwszą drogą była droga na Ługowice, ale niestety nie kwalifikowała się z tego powodu, że 

stan prawny tej drogi nie jest uregulowany. No i między innymi analizowana również była ta 

droga. Wiecie, dlaczego się nie załapała? No to, jeżeli wiemy, dlaczego się nie załapała, bo 

droga jest przesunięta, wchodzi w działki prywatne. A z drugiej strony, działki prywatne 

wchodzą w drogę.Trzeba uregulować stan prawny, czyli wyłożyć kilkadziesiąt tysięcy. No 

wspomnę tylko, że dyskusja na posiedzeniach komisji drogi na Pączewie pochłonęła już w tej 

chwili kilkadziesiąt tysięcy. Najpierw było chyba 27 i teraz na sesji kolejne pieniądze. Mogę 

się pomylić w dodawaniu, około 50 000,00. Proszę Państwa, takie są koszty. Jeżeli na jedną 

drogę wydam 50, na drugą wydam 50, na trzecią, nie wiem 80, no to te pieniądze są. No 

proszę Państwa, pieniędzy w urzędzie gminy nie drukujemy. Jest zawsze wybór. To nie to, 

powtarzam do znudzenia, to nie to, że burmistrz nie chce albo ktoś czeka 20 lat. No, bo ktoś 

20 lat temu miał zrobioną drogę, a ktoś czeka kolejne 20 lat. Bo wszystkich dróg na raz nie 

zrobimy, ze względu na to, że ponosimy ogromne koszty związane z utrzymaniem oświaty, 

powtarzam to do znudzenia. 9 000 000,00 około w tym roku dokładamy do utrzymania 

oświaty. 8 200 000,00, jeśli się nie mylę otrzymujemy z budżetu państwa. A na wykresach 

Pan Czarnek pokazuje, jak to dokłada do oświaty. No, ale zapomniał o tym, że pensje chyba 

nauczycielom rosną, że ceny energii podniosła się do góry i tak dalej. Budżet gminy też 

rośnie. Ale podstawą rządzenia w gminie, co tłumaczę radnym i Państwu to powiem, są 

dochody własne gminy, dochody własne. Podatek rolny od kilku lat stoi w miejscu, dlatego że 

460 Panów w sejmie, którzy przyjeżdżają na przecięcie wstęgi na drogi, przyjeżdża wtedy, 

kiedy gmina dostaje dotacje. Czyli nie środki własne tylko dotacyjne. Czyli tak, jak za 

komuny. Naczelnik coś chciał, sekretarz mówi tak, no i wtedy przyjeżdżali i robili. Ja 

pamiętam lata 70, uczestniczyłem w tych czynach społecznych. Więc mamy sytuacje taką, no 

komuno wróć. No i wróciła komuna, więc dochody gminy są małe, środki dotacyjne rzucają 

jak chcą. No i rzucajcie się i próbujcie te pieniądze dostać. Więc liczę tylko i wyłącznie na 

dochody własne. W tej chwili jest podpisana umowa z firmą. Będziemy odzyskiwać VAT. 

Mam nadzieję, że odzyskamy trochę VAT-u, więc zasilimy ten budżet gminy. Ale 

jednocześnie, no niestety oświetlenie jest w tej chwili wyłączone. Proszę Państwa, stawki 

0,80, to jest tylko w tym roku, bo ten rok jest rokiem wyborczym. Tylko w tym roku. Nie 

łudźcie się, że w gospodarce można tworzyć cuda. Sterować można ręcznie. Tak jak Orban, 

40% chyba inflacja. Ktoś się cieszy, że ma emeryturę 1 200,00 i dostał 200,00 złotej 

podwyżki. Proszę Państwa, no cena żywności to jest 20, 25%. Dostał. Emerytura jest 

powiązana z inflacją, więc sejm musi dwa razy do roku zweryfikować wam emeryturę. I 

dostajecie te 200,00 złotych, tylko, że cena produktów żywnościowych nie wzrosła o te 15%, 

tylko 20. No to jesteście, 15-20, 5% jesteście do tyłu. Sterowanie ręczne państwem nie jest 

dobre. Jak będzie, zobaczymy. Także Ja tłumaczę, chcielibyśmy wykonać remont drogi w 

Kozietułach Nowych, Pani Beato. Ale trzeba uregulować stan prawny. Czyli trzeba w tej 

chwili, przy tej drodze i długości drogi, myślę, że i ilości działek dochodzących, bo, jeżeli 



wzdłuż drogi jest długa działka, no to punktów jest mało pomiaru, tak. No, bo wiecie, jak 

prostokąt. Ale, jeżeli droga dochodzi prostopadle, znaczy działka dochodzi prostopadle do 

drogi, to tych punktów jest. Geodeta bierze za każdy punkt. Czyli tak lekko licząc, oczywiście 

mogę się pomylić, to jest myślę, że 100, 150 000,00. Bo ceny geodezyjne też poszły do góry. 

Nie dlatego, że geodeta bierze więcej. Oczywiście też, bo musi minimalną płacę podnieść. 

Ale proszę Państwa, opłaty w ośrodku dokumentacji. Geodeta zanim pokaże wam granice na 

waszej działce, musi pobrać dokumenty z ośrodka dokumentacji. Za co płaci. Nam w tej 

chwili, kiedyś dostawaliśmy też dokumenty z wydziału geodezji gratis z Grójca. No mogę 

zawołać tu Panią Małgosię Sierajeską, to będzie pamiętała stawki. A od tego roku musimy za 

to płacić. To zmniejsza nasze dochody własne. No, bo Ja muszę ponosić opłaty. I tak to 

wygląda. Mówi się ładnie, ale życie niestety jest troszeczkę inne. Mówić można do 

znudzenia, że jest dobrze, ale to my wszyscy odczujemy przez portfel. Jak będzie wyglądał 

ten portfel? Nie chciałbym, żeby się powtórzyły lata 70, ale wszystko w tym kierunku 

zmierza. Może dalej już nic nie będę mówił. Co ja będę mówił, jak wszyscy Państwo wiecie, 

bo kupujecie masło i chleb w sklepie, no. Chyba, że nie patrzycie na ceny, no, to przepraszam 

bardzo. Są tacy pewnie co nie patrzą jeszcze, ale będą patrzeć. Wiecie, ile bo byłem ostatnio 

w Azerbejdżanie, miałem taką przyjemność pojechać sobie do Azerbejdżanu. To jest kraj, 

który ma ropę naftową, gaz, cena benzyny na nasze stawki to jest 2,5 złotego. Cena Diesla 

2,00 złote. Proszę Państwa, Baku, stolica piękniejsza od Nowego Jorku, piękniejsza. No 

naprawdę byłem w kilku miejscach, ale przepiękna. A prowincja, lata 60 i 70, bo Ja 

pamiętam, jak świnie, trzoda chlewna, żeby ładnie to wyglądało, były hodowane tu w 

Mogielnicy. Tak wygląda prowincja. Wiecie dlaczego? Bo od 2003 roku rządzi tam jeden 

prezydent, który ma monopol na władze. No i ten monopol sprowadził się do tego, 

że oczywiście wylansował Baku, natomiast na prowincji ludzie żyją po prostu biednie. Tak to 

wygląda. Tak samo tam stoją wiatraki, stoją ogniwa fotowoltaiczne, mimo że mają ropę i gaz. 

No chyba łatwiej im sprzedać ropę a uzupełnić różnice w energii z wiatru i ze słońca. Cena 

energii w Polsce na giełdzie wczoraj, jeżeli ktoś, przepraszam, trzy,  cztery dni temu zaglądał 

na stronę, cena na wolnym rynku kilowata w Polsce jest najdroższa w Europie. Najtańsza jest 

w Finlandii, bo tam mają energię z atomu i z wodospadów. U nas na pewno najlepiej byłoby 

mieć elektrownię atomową, bo to jest najczystsza. I Ja na przykład to popieram. Ale proszę 

Państwa tak, jak mówiłem kiedyś na sesji, czy na komisji, 30, 40 lat ludzi straszyliśmy 

atomem. No to, to, to nikt nie będzie chciał. Bo, jak bym powiedział, że w odległości 3 km 

stanie elektrownia atomowa od Mogielnicy, ta mała tak zwana, no to tu wszyscy już by 

protestowali. Proszę Państwa, no musimy się przyzwyczaić do postępu, od tego nie 

uciekniemy. Są kraje, które zrealizowały to i po prostu mają tanio energię. Jeżeli nie 

zrealizujemy tego, to nie. No u nas w 2013 roku była hucwa urządzona z wiatrakami. 

Wszystkim miały powypadać włosy. Nie wiem, poumierać mieli od tych wiatraków. Także, 

no takie głupoty są. Ogniwa fotowoltaiczne miały być radioaktywne. Nie wiem też rak 

mózgu. No jakoś nie poumierali a ilość ogniw zamontowanych na dachach, czy w waszych 

gospodarstwach jest w tej chwili duża i jest to kierunek. Natomiast sieci przesyłowe niestety 

nie są w stanie przyjąć ten energii, bo teraz wyłączali fermy, farmy wiatrowe i ogniwa 

fotowoltaiczne. Dlaczego? Bo linia energetyczna nie jest w stanie tego przyjąć. Dlaczego? Bo 

w ubiegłym roku Polska dostała za emisję rekompensatę z Unii Europejskiej 20 000 000 

000,00. Ja tylko pamiętam z ubiegłego roku. Tylko te 20 000 000 000,00 przeznaczyła na co 

innego a nie na modernizację linii przesyłowych. I nasze linie przesyłowe niestety nie są w 

stanie przyjąć i teraz są odmowy. Wprowadzili inny system rozliczania od 1 kwietnia 

ubiegłego roku. To już się tak nie opłaci. No, bo państwo jest po to, żeby obywateli 

wykołować. No i cóż niektórzy się dają kołować. Niektórzy uważają, że jest taka prawda. Ja 

uważam, że jest trochę inna prawda, ale cóż, mogę sobie tylko pogadać na sesji i życzyć 

Państwu dzisiaj pięknego, słonecznego dnia i optymizmu. 



 

   Sołtys wsi Kozietuły Nowe Beata Haśkie: Panie burmistrzu, [śmiech] powiem szczerze, że 

troszeczkę mnie Pana odpowiedź wystraszyła i zadam takie pytanie. Jak na chwilę obecną w 

naszej gminie przedstawia się status prawny wszelkich, wszystkich dróg, które są gminne? Bo 

jeśli [śmiech] żadna droga albo większość dróg w gminie nie ma uregulowanego statutu 

prawnego, to trochę się boję, że no faktycznie mogę nie doczekać remontu albo nowej 

nawierzchni naszej drogi w Kozietułach Nowych. I, czy większość dróg w naszej gminie nie 

ma uregulowanego? Przecież nie oszukujmy się, nie tak dawno była ta droga w Kozietułach 

Nowych robiona. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Proszę Państwa, więc około 10 lat składamy wnioski o 

zasiedzenie w sądzie. Wniosek w sądzie trwa trochę czasu. Opowiadałem wam historie, ale 

już nie chce was tutaj zagadywać, jak sędzia odrzucił nasz wniosek ze względu na to, że jedna 

droga szła podobno przez jezioro, to już cała historia, ale nie będę zanudzał Państwa. Więc 

sprawa w sądzie trwa, ile trwa. Droga w Kozietułach Nowych ma uregulowany stan prawny i 

kolejno regulujemy. Radni na ostatniej komisji siedzieli, analizowali wykonanie budżetu i nie 

zwrócili może uwagi, ale powierzchnia gruntów własnych gminy wzrosła. Tam była nawet 

podana liczba w hektarach, nie pamiętam, ile dokładnie. Także my regulujemy na bieżąco. 

Problem jest taki, że gminy w momencie, kiedy powstały w 89 roku już pod rządami, że tak 

powiem nowej władzy, z mocy prawa przejęły drogi. Więc my jesteśmy zarządcą drogi 

gminnej. Nawet tej, która nie ma uregulowanego stanu prawnego. Ale są takie instytucje, jak 

wojewoda, który mówi, tak, na tą drogę to wystarczy, że gmina jest samoistnym posiadaczem, 

bo to art., nie pamiętam chyba 90 ustawy mówił, na ten temat kiedyś opowiadałem, sprawy 

odszkodowań za zajęte grunty i tak dalej. I mówię ok, gmina jest samoistnym posiadaczem, 

możecie składać wniosek. A z drugiej strony za 5 minut ogłaszają nabór, że gmina musi być 

właścicielem. Więc oni też manipulują tym. No, bo proszę Państwa, drogi były i są 

zajeżdżone. Bodajże do 2003 roku osoby, którym grunty zostały zajęte pod drogi, mogły 

ubiegać się odszkodowania. No to, na, kiedyś tam na tych sesjach mówiłem. Więc gmina jest 

zarządcą tej drogi. Natomiast, żeby była właścicielem tej drogi, no to musi sąd stwierdzić. No, 

bo z mocy prawa droga wojewódzka jest, zarządza urząd marszałkowski. Powiatowa, 

zarządza powiat. Przypuszczam, że powiat też nie ma uregulowanych wszystkich dróg, bo 

pamiętam słynną sprawę dotyczącą drogi w Kozietułach, wtedy, kiedy była realizowana 

wspólnie w dwóch rzutach, no i Pani, też Pani w wydziale budownictwa nie chciała przyjąć 

naszego wniosku na inną drogę. No to Ja się zwróciłem o to, żeby pokazali stan prawny, że są 

właścicielem drogi w Kozietułach. Też tak, jak my nie mieli, czego, własności, tylko byli 

zarządcą, czyli z mocy prawa. Także to są takie kombinacje, to są kombinacje urzędników, 

kombinacje niepotrzebne. Skoro państwo istnieje i funkcjonuje, to sejm uchwalając ustawę 

określiłby, że drogi zajęte przez gminy z mocy prawa stały się drogami gminnymi i są 

własnością. Jeżeli ktoś uważa, że mu niesłusznie zajęto, to ubiega się odszkodowanie i składa 

wniosek do gminy. No skarby państwa, to zarządza wojewoda, do wojewody i dostać może 

odszkodowanie. No, bo grunt zajęty pod drogę, no nie będzie zajęty pod pole, nie. No, ale 

problem polega na jednej rzeczy. W tym kraju nic nie może być prosto musi być 

skomplikowane. Więc sejm nie podjął takiej ustawy, przekazali to na gminy, przekazują do 

sądów, a sędzina w Sądzie Rejonowym w Grójcu mówi, proszę Państwa, jak Ja mam 400 

spraw rocznie, to wy chcecie, żeby było szybko. No nie miejcie pretensji do sądów, że sprawy 

[śmiech] trwają dwa, trzy, cztery lata, pięć. No proszę Państwa, 400, 400, czy 450, już to 

mówiłem. To, czy wy sobie wyobrażacie, że sędzia wie nad czym on pracuje, na jaką sprawę 

przychodzi. No rok ma 365 dni, 50 niedziel około. Czego? Pracujących jest mniej, no, ale już, 

no mówię, może i w niedziele pracuje sędzia, Ja nie wiem, bo może [niezrozumiałe] sprawę 

wziąć do domu, nie, więc sobie przygotować. Proszę Państwa, nikt nie jest w stanie tego 



ogarnąć, bo system prawny jest taki, że jest uchwalany przez ludzi, którzy idą do sejmu, no i 

w znacznej części nie wiedzą nad czym głosują. Bo przecież wiecie, że są wnioski 

podpisywane o wprowadzenie jakieś ustawy bez konsultacji społecznych. On się podpisuje, 

15 podpisów i idzie. No, ten kraj to jeden wielki kabaret. Przykro mi, że jako Polak tak mówię 

o Polsce. Ale ten kraj to jeden wielki kabaret. Jeżeli ktoś się interesuje i czyta, tylko i nie 

słucha TV PiS, bo już inaczej to nie nazwę, bo to jest telewizja propagandowa. Jak za, w 

Rosji, jak ona się nazywa, Rosja tudej to była za granicą, a tam jest, no nie wiem, no to jest 

ten sam przekaz. No po prostu to ręce opadają. Facet zatrudniony w TVP w Olsztynie, 

dziennikarz, tylko z żaden z dziennikarzy go nigdy na oczy nie widział, ale bierze pensje, bo 

należy do właściwie panującej nam partii. No po prostu to jest kabaret, to jest kabaret. I 

rzucają ochłapy. Dostaniecie 800, dostaniecie 200, dostaniecie teraz na nawozy, zwiększymy 

wam akcyzę. No tak to jest, no kabaret, to jest kabaret. Przykro mi tak mówić, no, ale 

odsuwam to. Ostatnio Daniec chyba występował i Kryszak w kabarecie, to możecie 

posłuchać, jak to wygląda. Są ludzie, którzy myślą, ale decydują o nas niestety w większości 

ci, którym nie zależy na tym państwie. Zależy im na to żebyście w październiku na nich 

zagłosowali i potem, żeby przyjechali przeciąć wstęgę. Beata, mogli uregulować te drogi, nie. 

No co za problem? Sejm może wszystko, nawet poza sądami powołać teraz komisje. W 

Polsce zgodnie z konstytucją są sądy, a oni powołali komisje. Będą sądzić, bo im się nie 

podoba. Boją się przeciwnika, no to będą go sądzić. Mnie zresztą też się boi Pan Ścisłowski, 

to też będzie mnie sądził. Także też będą sprawy w sądzie, jeszcze parę lat pewnie będziemy 

się tam przepychać. Tchórze się boją i próbują wykorzystać sądy albo komisje. Bo to są 

tchórze. 

 

   Małgorzata Babska-Jakubczak: I jestem za. Tu Pan pięknie powiedział na temat dróg. No 

wiadomo, że wszyscy chcemy mieć wspaniałe drogi, no, ale niestety budżet jest ograniczony. 

Także popieram i tutaj wspieram działania Pana burmistrza, że trzeba wybierać. No wiadomo, 

no wszyscy byśmy chcieli mieć dobre drogi. Ale wrócę do mojego wniosku Panie 

przewodniczący. Bardzo proszę, żeby radni się odnieśli. Ja nie słyszę, jedno słyszałam tylko, 

Pan Radny Kieszek jakieś interpelacje zgłosił, jakiś wniosek. A Państwo tutaj siedzicie i 

wiem, no właściwie, no przecież was wybrali wasi wyborcy, prawda. Musicie się o odnieść. 

Ja do Państwa apeluje, jaki jest Państwa wniosek? Bo wiadomo Pan burmistrz mówi, jest 

ograniczony budżet. Ja to rozumie. Winny gmina, zrobili oszczędności, założyli solary na 

lampach, w innych gminach światło co trzecia przypuśćmy lampa się pali. Czy Państwo nie 

mogą się przy tym przychylić, pomyśleć, zaproponować jakieś swoje propozycje dla Pana 

burmistrza. Ja nie mówię, żeby każda lampa się paliła. Ja wiem, że jest ciężko, że 

oszczędzamy w naszej gminie i w każdej gminie, ale jakieś rozwiązania, jako radni musicie 

znaleźć, no na litość boską. Przecież wam płacą pieniądze. My płacimy, wyborcy. A może 

[niezrozumiałe] się, powiedzcie sobie, przychodzimy na radę, na sesje za darmo. Tak, jak 

kiedyś proponowałam Ja, kiedy byłam radną. I te pieniążki za posiedzenie Komisji 

Budżetowej, Rewizyjnej, Oświatowej na sesje, te pieniążki poświęćmy dla naszej gminy. Bo 

wiadomo jest ciężko, no, mamy czasy, jakie mamy. Jest wojna na Ukrainie. Szanowni 

Państwo, nie daj Boże jak Ukraince siadną, to my będziemy walczyć z Putinem, bo on nie 

odpuści. Jeżeli Ukraina padnie, pójdziemy, następny nasz kraj. Także Panie przewodniczący, 

bardzo Panu dziękuję. I jeszcze dokończę. Raz, szanowni radni, Ja nie widzę, Państwo nic się 

nie odzywają. Dobrze. Przemyślcie to. Ja będę na następnej sesji. I bardzo Państwa proszę, 

przemyślcie, macie propozycje, macie dzieci wykształcone, macie Internet, różne tematy, 

pomyślcie o tym. Ja miałam już dwa włamania do mojego domu, była policja. Szczęście od 

Boga, że mnie w domu nie była, bo byłam wtedy u córki. A jakby mnie ktoś zabił. Jest 

zagrożenie życia i zdrowia. Także dziękuję bardzo i bardzo proszę radnych, przemyślcie 

Państwo, was wybrali ludzie nie po to, żebyście tutaj sobie siedzieli i myśleli o niebieskich 



migdałach. Waszym zadaniem jest pomyśleć o dobrym dla gminy (...)  Dziękuję Pani 

przewodniczący. 

 

19. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Nie widzę głosów. W takim razie szanowni Państwo, 

zamykam LXXV sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy. Dziękuję bardzo za udział. Życzę 

miłego dnia. Wszystkiego dobrego. Pozdrawiam. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował      Sekretarz obrad               Przewodniczący obrad 

 

Grzegorz Frasoński     Stanisław Kępka              Grzegorz Michalski 

 

 

 

  


